

The aborigines of Australia may have been some of the first people on the planet. Recent discoveries of relics, including stone tools, show that humans lived near Penrith, New South Wales, about 47,000 years ago. Australian aborigines migrated from northern lands by sea, when the water passages were narrower than they are today. This is the first evidence of sea travel by prehistoric humans. The saga of this water passing survives in modern-day aboriginal folklore. To put this in perspective, remember that 50,000 years ago, humans were nomadic. Early aborigines did not cultivate crops, and in Australia at the time there were no animals that could be domesticated. No one knows how long it took aboriginal people to reach Australia, but archaeologists are searching through ancient campsites for vestiges of their early lifestyle. Fossilized remains indicate that these nomadic people not only gathered food from the land, but they also subsisted on meat from large animals that no longer exist today. As part of their hunting tradition, aborigines ritually covered themselves in mud to mask their own scent or for camouflage. Aboriginal society marked the major events of life with rites such as circumcision, marriage, and cremation. Older people were revered and cared for as great sources of wisdom. When Westerners arrived in Australia in 1788, the 300,000 aborigines who lived there were not eager to assimilate into Europe-based society. In the following years, disease, loss of land, and loss of identity shaped the aborigines' history perhaps as much as their first prehistoric crossing from the north.

#### 14. الأنثروبولوجيا (علم الانسان)

قد يكون سكان أستراليا الأصليون من أوائل الناس على الكوكب. حيث تظهر الاكتشافات الحديثة للآثار، بما في ذلك الأدوات الحجرية، أن البشر قد استوطنوا بالقرب من بيريس، نيو ساوث ويلز، منذ حوالي 47000 عام. وقد هاجر سكان أستراليا الأصليون من الأراضي الشمالية عن طريق البحر، عندما كانت الممرات المائية أضيق مما هي عليه اليوم. وهذا هو أول دليل على السفر عبر البحر من قبل البشر في عصور ما قبل التاريخ. وما زالت قصة هذا العبور البحري باقية في الفولكلور الأصلي المعاصر. ولتوضيح هذا الامر، نتذكر أن البشر قبل 50000 عام كانوا بدوًا. ولم يزرع السكان الأوائل المحاصيل، وفي أستراليا في ذلك الوقت لم تكن هناك حيوانات يمكن تدجينها. ولا أحد يعرف كم استغرق السكان الأصليون للوصول إلى أستراليا، ولكن علماء الآثار يبحثون في المواقع القديمة عن بقايا أسلوب حياتهم المبكر. وتشير الحفريات إلى أن هؤلاء البدو لم يكونوا يجمعون الطعام من الأرض فحسب، بل كانوا يعتمدون أيضاً على لحوم حيوانات كبيرة لم تعد موجودة اليوم. وكجزء من تقاليد الصيد، كان السكان الأصليون يغطون أنفسهم بالطين لإخفاء رائحتهم أو للتمويه. وكانت مجتمعات السكان الأصليين تحتفل بالأحداث الرئيسية في حياتهم مثل الختان والزواج وحرق جثث الاموات. وكان يتم تكريم كبار السن ورعايتهم كمصادر عظيمة للحكمة. وعندما وصل الغربيون إلى أستراليا عام 1788، لم يكن الناس البالغ تعدادهم 300000 نسمة من السكان الأصليين الذين كانوا يعيشون هناك متحمسين للاندماج في المجتمع ذو الثقافة الأوروبية. وفي السنوات التالية، شكلت الأمراض وفقدان الأرض وفقدان الهوية تاريخ السكان الأصليين ربما بقدر ما شكل عبورهم الأول من الشمال في عصور ما قبل التاريخ.